
ПРОТОКОЛ  № 1   
 

засідання Громадської ради при  

Державному агентстві лісових ресурсів України 

 

           09 квітня 2024 року                                                                 м. Київ 

 
 

У зв’язку із запровадженням на території України військового стану,  

засідання було проведено з 10:00 до 11:20 в режимі відеоконференції з 

використанням програмного забезпечення ZOOM. 

Участь у засіданні взяли 26 представників Громадської ради. 

Учасники засідання хвилиною мовчання вшанували пам'ять загиблих у 

війні з рф.  

 

В роботі Громадської ради взяли участь: 

1. Будзінський І.Л. – начальник Управління лісового господарства та 

відтворення лісів Держлісагентства  

2. Крикун Р.П. – Начальник Відділу використання лісових ресурсів та 

            технічної політики Держлісагентства 

3. Дубчак М.Ю. - НУБІП  

 

Проєкт порядку денного: 

1. Звіт про діяльність Громадської ради при Держлісагентстві за 2023 р. 

Доповідає: Лакида Петро Іванович 

2. Затвердження орієнтовного плану роботи Громадської ради при 

Держлісагентстві на 2024 р.  

3. Проєкт Закону  № 9516 від 20.07.2023 «Про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо ефективного управління лісами на основі 

ведення лісового господарства на принципах наближеного до природи 

лісівництва, адаптованого до кліматичних змін, збереження біорізноманіття в 

лісах» 

Доповідає: Марчук Юрій Миколайович 

4. Щодо ситуації заблокування оформлення Митною службою України 

необрізних пиломатеріалів (код 4407) та оциліндровочних колод (код 4404). 

Доповідає: Когут Микола Васильович 

5. Різне 

 

Зазначений проєкт порядку денного та регламент виступів були 

одноголосно підтримані учасниками засідання.  
 

1. Слухали: Звіт про діяльність Громадської ради при 

Держлісагентстві за 2023 р. 

 

Голова Громадської ради Лакида П.І. зазначив, що найбільш актуальними 

питаннями розглянутими на засіданнях у минулому році були:  



 - Обговорення проєкту Закону України «Про особливості управління 

об'єктами державної власності в лісовій галузі та порядок утворення та 

діяльності спеціалізованого державного лісогосподарського акціонерного 

товариства «Ліси України»; 

- Про перспективи приєднання лісів комунальної форми власності у 

підпорядкування ДП «Ліси України» згідно законодавства; 

- Ведення мисливського господарства в лісах  ДП «Ліси України» в умовах 

воєнного стану; 

 - Про Регламент ЄС щодо продукції, яка виключає знеліснення; 

- Впровадження системи оцінки впливу лісогосподарської діяльності на 

водозбори лісів Українських Карпат; 

- Про інтеграцію вимог і підходів з питань відповідального 

лісогосподарювання до нормативної бази ведення лісового господарства; 

- Впровадження заходів Гендерного плану дій лісового сектору України. 

 

За підсумками розгляду зазначених питань були надіслані відповідні 

звернення до заінтересованих органів виконавчої влади.  

 

 

Учасники засідання одноголосно вирішили: 

 

1. Схвалити звіт про роботу Громадської ради при Держлісагентстві за 

2023 р.  

 

         

2. Слухали: Затвердження орієнтовного плану роботи Громадської 

ради при Держлісагентстві на 2024 р.  

 

Лакида П.І. зазначив, що проєкт орієнтовного плану роботи Громадської 

ради при Держлісагентстві на 2024 р. був надісланий електронною поштою всім 

членам Громадської ради (додається).  

 

За результатами розгляду питання одноголосно вирішили: 

1. Затвердити проєкт орієнтовного плану роботи Громадської ради при 

Держлісагентстві на 2024 р. 

2. У разі необхідності, до плану роботи Громадської ради можуть 

вноситись відповідні зміни.   

 

 

3. Про Проєкт Закону  № 9516 від 20.07.2023 «Про внесення змін до 

деяких законодавчих актів України щодо ефективного управління лісами 

на основі ведення лісового господарства на принципах наближеного до 

природи лісівництва, адаптованого до кліматичних змін, збереження 

біорізноманіття в лісах».  



Марчук Ю.М – зазначив, що вже майже рік триває процес обговорення 

законопроєкту № 9516 від 20.07.2023.  

Законопроєктом пропонується: 

1. Внесення змін до Лісового Кодексу України з метою закріплення на 

законодавчому рівні визначення термінів щодо природних зон України, поділу 

території України за природними зонами в розрізі територіальних громад. 

2. Розподілу повноважень між Міндовкілля та Держлісагентством 

стосовно погодження та затвердження матеріалів лісовпорядкування та 

розрахункової лісосіки.  

3. Встановлення обов’язковості призначення суцільних санітарних рубок 

за наявності рішень комісії з питань техногенно-екологічної безпеки та 

надзвичайних ситуацій відповідних рівнів.  

 

Держлісагентство та ДП «Ліси України» узгодили позицію проводити 

ОВД на всі рубки головного користування.  

Директива Євросоюзу зазначає, що ОВД проводиться лише у випадку 

зміни призначення земель лісового фонду. Хоча Міндовкілля посилається на 

необхідність проведення ОВД, як вимога директиви Євросоюзу, проте, 

Євросоюзом така вимога не передбачена.  

В процесі обговорення законопроєкту прийнято рішення: Санітарні рубки 

площею до 10 га, санітарні рубки після техногенно-екологічних катастроф  

звільняються від проведення ОВД.  

ОВД проводиться на всіх об’єктах природно-заповідного фонду.  

За останні 5 років фактично двом комерційним фірмам за проведення ОВД 

заплачено 65 млн. грн. В умовах війни такі кошти могли б бути витрачені більш 

раціонально.  

Академія Наук України ставить питання про те, щоби лише наукові 

установи мали право на проведення ОВД.  

  На даний час 15 екологічних організацій звернулись до Верховної Ради з 

проханням заблокувати цей законопроєкт.  

Марчук Ю.М. презентував проєкт звернення від Громадської ради до 

Голови Верховної Ради з проханням поставити на голосування та підтримати 

законопроєкт № 9516. 

 Марчук Ю.М. звернувся до Громадської ради з пропозицією підтримати 

проєкт звернення (додається).  

 

Кравець П.В.- зазначив, що в цьому законопроєкті також передбачалося 

внесення змін до ст. 56. , яка ситуація нині? 

Стаття 56. Лісова сертифікація 

Лісова сертифікація – оцінка відповідності системи ведення лісового 

господарства встановленим міжнародним вимогам щодо управління лісами та 

лісокористування на засадах сталого розвитку. Метою лісової сертифікації є 

забезпечення економічно, екологічно і соціально збалансованого ведення 

лісового господарства.  

 



Як підкреслив Кравець П.В. питання щодо порядку здійснення лісової 

сертифікації зникло із законопроекту. Крім того, на думку Кравця П.В., 

приймаючи законопроєкт, з якого вилучені певні питання, ми не наближуємось 

до вимог Євросоюзу.   

 

Учасники засідання вирішили: 

 

1. Інформацію викладену в доповіді Марчука Ю.М. взяти до уваги. 

2. Від імені Громадської ради звернутись до Голови Верховної Ради 

України Стефанчука  Р.О. з проханням поставити на голосування і підтримати в 

першому читанні законопроєкт № 9516 «Про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо ефективного управління лісами на основі 

ведення лісового господарства на принципах наближеного до природи 

лісівництва, адаптованого до кліматичних змін, збереження біорізноманіття в 

лісах». 

 

Голосували: «за» - 24  , «проти» - 0  , «утримались» - 2 

 

4. Слухали: Щодо ситуації заблокування оформлення Митною 

службою України необрізних пиломатеріалів (код 4407) та оциліндровочних 

колод (код 4404). 

 

Когут М.В. – поінформував, що вже протягом трьох тижнів Митна служба 

України в односторонньому порядку припинила оформлення необрізних 

пиломатеріалів (код 4407) та оциліндровочних колод (код 4404), запевняючи, що 

вони мають проходити під кодом 4403. Проте в законодавство не були внесені 

зміни щодо кодів класифікацій.  Таким чином витісняється деревообробний 

бізнес України з європейського ринку. Натомість на європейському ринку 

збільшилась присутність білоруської, російської й казахстанської продукції. В 

той же час Україна представляється як ненадійний партнер.  

Асоціації деревообробників 2 тижні тому написали спільне звернення на 

адресу Прем’єр-міністра, Офісу Президента, Митної  служби, Держлісагентства.  

Когут М.В. запропонував направити відповідне звернення з цього питання 

від імені Громадської ради на адресу Кабінету Міністрів України.  

 

Бацура О.С., Лакида П.І. – висловили підтримку щодо направлення 

звернення.  

 

Марчук Ю.М. -  вніс пропозицію також направити звернення Першому 

віце-прем’єр-міністру – Міністру економіки України, Голові Комітету 

Верховної Ради України з питань фінансів, податкової та митної політики  

Голові Комітету Верховної Ради України  з питань економічного розвитку.  

 

Медвєдєв Ю.С. – підтримав пропозицію та висловив готовність 

долучитись до напрацювання тексту відповідного звернення.  



Учасники засідання одноголосно вирішили: 

 

1. Інформацію викладену в доповіді Когута М.В. взяти до уваги. 

2. Від імені Громадської ради звернутись до Першого віце-прем’єр-

міністра – Міністра економіки України, Голови Комітету Верховної Ради 

України з питань фінансів, податкової та митної політики, Голови Комітету 

Верховної Ради України  з питань економічного розвитку з проханням вжити 

термінових заходів по розблокуванню транспорту вітчизняних експортерів, 

який більше місяця простоює на штраф-майданчиках митниць в різних областях 

України та відновити митне оформлення вищезгаданих товарів згідно з чинним 

законодавством. 

 

5. Різне 

 

Марчук Ю.М. – зазначив, що найближчим часом має бути прийнятий 

законопроєкт про ПАТ «Ліси України», варто буте вчасно ознайомитись з його 

положеннями.  

Також останнім часом відновилось обговорення Закону про ринок 

деревини. Можливо варто буде найближчим часом винести це питання на 

обговорення Громадської ради. 

Лакида П.І. запропонував наступне засідання Громадської ради провести 

в травні.  

 

 

 

 

 

Голова 

Громадської ради при  

Держлісагентстві                                                                Петро Лакида 

 

 

Секретар Громадської ради  

при Держлісагентстві                                                         Ольга Клименко 
 


